
 

 

 

Beretning Friluftsrådet  

Rådet er en paraplyorganisation for medlemsforeningerne, som er hørringsberettiget i 
forbindelse med natura 2000 planerne, kommuneplanerne, skovlovsafgørelser m.fl. 
Rådet har også plads i kommunernes grønne råd. 

Rådet arbejder hele tiden med, at sikre bedre og mere natur og sikre forsat og mere 
adgang til naturen, dette gøres bl. a. ved at sikre, at stier og markveje ikke nedlægges 
hvor der ikke er lovhjemmel herfor, ligesom man forsøger at få oprettet nye stier og 
adgangsveje til naturområder. Endvidere arbejder man også for, at sikre vore vandløb så 
de fortsat kan besejles af kanoer og kajakker, ligesom der arbejdes med ophalnings 
pladser så åbrinkerne ikke beskadiges . 

Ligeledes arbejder man også for, at der plantes mere skov, og at den der er, ikke fældes 
uden at der plantes nyt. Nedlægges fredsskov skal der etableres det dobbelte areal et 
andet sted. 

Endvidere arbejdes der også for, at støjgivende aktiviteter kan bevares (skydebaner, 
motorbaner og modelflyvepladser). Der arbejdes også med ride ruter og mountainbike 
ruter. 

Der kan i Friluftsrådet ansøges om tilskud til friluftsaktiviteter gennem 
udlodningsmidlerne (tips- og lottomidlerne), det er sjældent med ansøgninger fra 
jagtforeninger. 

Der afholdes 2 årlige møder lokalt, hvor alle kredsrepræsentanter bliver indbudt. Det er 
vigtigt, at kredsrepræsentanterne deltager i disse møder da de har den lokale viden og 
kontakt. Alle har mulighed for, at deltage i de to møder og komme med forslag og ideer 
til friluftstiltag i deres lokalområde. 

Der er 2 jægere i bestyrelsen, Helle Larsen Mariager Fjord, og Ulrik Holm 
Vesthimmerland. 

 

Med venlig hilsen 

 

Kristian Slyk 


